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CCoommeennttaarriiuu  rreeaalliizzaatt  ddee  ppaassttoorruull  AAlleejjaannddrroo  BBuulllloonn  

SSTTUUDDIIUULL  10 

LLEEGGEEAA  LLUUII  DDUUMMNNEEZZEEUU  

 

Salutare prietene! Tema Legii lui Dumnezeu este clara in Biblie. Legea are o functie specifica, 

aceea de a arata pacatul, dar ea nu poate sa salveze, Legea nu salveaza, ci doar minunata indurare a lui 

Hristos. Dar in zilele lui Hristos, evreii credeau ca se pot salva tinand poruncile. Ceea ce inseamna ca ei 

au pierdut viziunea corecta a functiei Legii si au cazut in groaznicul abis al legalismului. Aici intervine 

Isus, dar dragul meu trebuie sa intelegi un lucru, Isus nu a venit in lume ca sa anuleze Legea din simplul 

motiv ca evreii o foloseau gresit, in nici un caz. In Matei cap. 5,17-19 citim:  

 17.Sã nu credeţi cã am venit sã stric Legea sau Proorocii; am venit nu sã stric, ci sã împlinesc. 18.Cãci adevãrat vã 

spun, câtã vreme nu vor trece cerul şi pãmântul, nu va trece o iotã sau o frânturã de slovã din Lege, înainte ca sã se fi 

întâmplat toate lucrurile. 19.Aşa cã, oricine va strica una din cele mai mici din aceste porunci şi va învãţa pe oameni aşa, 

va fi chemat cel mai mic în Împãrãţia cerurilor; dar oricine le va pãzi, şi va învãţa pe alţii sã le pãzeascã, va fi chemat mare 

în Împãrãţia cerurilor. 

 Isus nu ar fi putut anula ceea ce El insusi i-a dat lui Moise pe muntele Sinai. Cel putin asta este 

ceea ce Petru spune in discursul sau care este inregistrat in Fapte 7,38:  

38.El este acela care, în adunarea Israeliţilor din pustie, cu îngerul, care i-a vorbit pe muntele Sinai, şi cu pãrinţii 

noştri, a primit Cuvinte vii, ca sã ni le dea nouã. 

 Ingerul care i-a dat poruncile lui Moise pe Sinai nu a fost un simplu inger, pentru ca in versetele 

31 si 32 din acelasi capitol spune:  

 31.Moise, când l-a vãzut, s-a mirat de arãtarea aceasta; şi pe când se apropia sã vadã ce este, a auzit glasul 

Domnului, 32.care i-a zis: "Eu sunt Dumnezeul pãrinţilor tãi, Dumnezeul lui Avraam, Dumnezeul lui Isaac, şi Dumnezeul lui 

Iacov." Şi Moise, tremurând, n-a îndrãznit sã se uite. 

Iti dai seama ca a aparut un Inger si cand Moise s-a apropiat Ingerul ii spune "Eu sunt Dumnezeul 

pãrinţilor tãi…"  Acest Inger era Domnul Isus Hristos. Dar cum putem sa stim? Biblia nu spune in mod 

specific dar Spiritul Profetic lamureste ca acest Inger este Isus. In concluzie, implinind Legea Isus a 

aratat ca El nu a venit sa o anuleze ci sa o respecte dandu-ne un exemplu de urmat. 

A doua parte a acestui studiu ne arata ca Isus nu doar a tinut Legea ci ca i-a dat sensul spiritual 

pe care il pierduse. In predica de pe munte, Matei 5, 27-28:  

27.Aţi auzit cã s-a zis celor din vechime: "Sã nu preacurveşti."  

28.Dar Eu vã spun cã orişicine se uitã la o femeie, ca s-o pofteascã, a şi preacurvit cu ea în inima lui. 
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Isus nu a spus: "Incepand de astazi poti sa preacurvesti deoarece Eu am venit sa mor pentru voi 

si prin moartea Mea voi sunteti liberi de Lege. " NU, NU,NU! Ci dimpotriva. Evreii se centrau pe litera 

legii si au pierdut sensul spiritual. Ei nu ar fi iesit niciodata cu o femeie care sa nu fie sotia, dar mintea 

lor era un loc de intalniri interzise. Fara indoiala asta nu ii interesa pe ei deoarece tineau litera, desi nu 

spiritul legii. Dar acum vine Isus si le aduce aminte ca principiul nu este concentrat doar in litera ci in 

sensul insusi al vointei lui Dumnezeu. Le spune ca nu e de ajuns sa asculte Legea la litera ci ca este 

nevoie sa o traiesti cu mintea si inima. 

Acelasi lucru se intampla cand El a spus:  

21.Aţi auzit cã s-a zis celor din vechime: "Sã nu ucizi, oricine va ucide, va cãdea sub pedeapsa judecãţii." 22.Dar 

Eu vã spun cã orişicine se mânie pe fratele sãu, va cãdea sub pedeapsa judecãţii; şi oricine va zice fratelui sãu: "Prostule!" 

va cãdea sub pedeapsa Soborului; iar oricine-i va zice: "Nebunule", va cãdea sub pedeapsa focului gheenei. 

Iti poti da seama ca Isus abandoneaza simplul inteles literal si intra in dimensiunea spiritului 

Legii. Cateodata, Isus da impresia ca este impotriva Legii, dar in realitate este impotriva interpretarii 

gresite pe care fariseii au dat-o Legii. Nimeni nu poate sa nege ascultarea deplina a lui Isus de poruncile 

Tatalui Sau. El a spus ca daca-L iubim cu adevarat atunci vom pazi poruncile Lui. 

Dar Sabatul, ce ne-a aratat Isus cu privire la Sabat, care a fost atitudinea Lui fata de ziua de 

odihna? Aceasta este a treia parte a studiului nostru. Isus este exemplul nostru. Prietene, suntem crestini 

pentru ca il urmam pe Hristos, si facem ceea ce Invatatorul nostru ne-a aratat. Si daca acest lucru este 

adevarat trebuie sa avem aceeasi atitudine pe care El a avut-o cu referire la Sabat, iar Isus a zis in Matei 

11,28.29:  

28.Veniţi la Mine, toţi cei trudiţi şi împovãraţi, şi Eu vã voi da odihnã. 29.Luaţi jugul Meu asupra voastrã, şi 

învãţaţi de la Mine, cãci Eu sunt blând şi smerit cu inima; şi veţi gãsi odihnã pentru sufletele voastre. 

Isus, Creatorul tuturor lucrurilor, Acelasi care impreuna cu Tatal a stabilit ziua de odihna la 

sfarsitul creatiunii, Acela care declara ca este Domnul Sabatului, El ne ofera odihna pentru suflet ci nu 

doar pentru corp. Ce are asta de a face cu Sabatul? Daca tu incetezi sa lucrezi in orice alta zi a 

saptamanii poti gasi odihna pentru trup, dar numai Isus iti va da odihna pentru suflet. Sabatul este doar 

instrumentul prin care Dumnezeu iti da adevarata odihna, de aceea, cand era pe acest pamant, spune 

Luca 4,16 ca:  

16.A venit în Nazaret, unde fusese crescut; şi, dupã obiceiul Sãu, în ziua Sabatului, a intrat în sinagogã. S-a sculat 

sã citeascã,  

Isus a tinut Sabatul. El avea obiceiul de a merge la sinagoga in Sabat pentru a-L proslavi pe 

Tatal. Ucenicii Sai pazeau si ei Sabatul impreuna cu El. Mai tarziu cand Isus a murit, a inviat si S-a 

inaltat la cer, ucenicii au continuat sa tina Sabatul. Nu gasim dovezi despre tinerea duminicii pana in al 

doilea secol al erei crestine. Luca, atunci cand inregistreaza inmormantarea lui Isus, spune ca vineri, 

femeile au pregatit miresme si miruri iar in ziua Sabatului s-au odihnit dupa Lege (Luca 23,56). Aici 

este un detaliu care trece neobservat de multe persoane. Luca spune ca femeile s-au odihnit in ziua 
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Sabatului dupa Lege, dar Luca a scris Evanghelia 20 de ani dupa ce Isus S-a inaltat la cer, si fara 

indoiala pentru Luca, Sabatul continua sa fie "dupa Lege". In concluzie, moartea lui Isus nu a pus un 

punct final Sabatului ca zi de odihna. 

Fara indoiala, cand Isus a facut lucrarea Sa pe pamant a facut multe minuni in ziua Sabatului. Si 

le-a facut cu scopul de a arata ca ziua Sabatului nu e doar o zi in care sa nu faci nimic, nu e o zi in care 

doar sa stai cu bratele incrucisate si sa ramai in biserica toata ziua cantand, rugandu-te si studiind 

Biblia. Toate acestea fac parte din inchinarea noastra fata de Dumnezeu, de asemenea fac parte din 

relatia noastra cu Hristos. Dar Sabatul, dragul meu, pe langa faptul ca este o zi speciala de adorare, este 

de asemenea si o zi de mantuire. 

Diavolul a distrus opera perfecta a creatiunii, el a adus durere, boala si moarte, Satana a venit si 

a distrus totul, dar Isus a venit ca sa rupa puterea diavolului. Si ce zi mai frumoasa pentru acest lucru 

decat Sabataul, ziua mantuirii? De aceea Isus a facut minuni sâmbata. Problema este ca fariseii au 

pierdut sensul spiritual al Sabatului. Cineva a transformat Sabatul doar intr-o lista de interdictii, de 

lucruri care se pot face si care nu se pot face, si eu ma intreb daca nu cumva si eu pot sa cad in acest 

abis al legalismului si sa pierd viziunea spirituala a zilei de odihna. 

Isus de asemenea a observat porunca a cincea, nu doar a patra care face referire la Sabat. A 

implinit aceasta porunca chiar si pe cruce la Golgota, incredintand-o pe mama Sa in grija lui Ioan. A 

implinit-o respingand traditia evreilor de a-si abandona parintii in nevoile lor. Marcu 7,11: 

Voi, dimpotrivã, ziceţi: "Dacã un om va spune tatãlui sãu sau mamei sale: "Ori cu ce te-aş putea ajuta este 

"Corban", adicã dat lui Dumnezeu, face bine;   

Isus nu era impotriva faptului ca cineva sa faca un dar Domnului, dar apara autenticitatea vietii 

crestine. Nu este suficient sa pari crestin, trebuie sa fi in inima ta, si aste se poate obtine aratand 

Bisericii sa traiasca experienta mantuirii prin Hristos. Domnul Isus a fost primul in a arata ca singura 

scapare era El:  

"Eu sunt uşa. Dacã intrã cineva prin Mine, va fi mântuit; va intra şi va ieşi, şi va gãsi pãşune. " (Ioan 10,9)  

Dar asta nu vrea sa spuna ca nu era loc pentru porunci. Invatatura lui Isus este clara, Insusi Isus a 

implinit Legea si a spus ca daca cineva invata opusul o sa aiba parte de multe probleme. De asemenea, 

Isus a spus in Matei 5,20: 

Cãci vã spun cã, dacã neprihãnirea voastrã nu va întrece neprihãnirea cãrturarilor şi a Fariseilor, cu nici un chip 

nu veţi intra în Împãrãţia cerurilor.  

Eu ma intreb pe mine insumi care este neprihanirea mea, cea care vine din interior sau cea pe 

care ma simt obligat sa o arat in afara? Eu ma intreb daca traiesc asa doar pentru ca sta scris, sau pentru 

ca dragostea lui Hristos ma infasoara. Acesta este un aspect foarte important, mai important decat 
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cineva isi poate imagina. Dar raspunsul pe care il dau la aceste intrebari determina intelegerea pe care o 

am cu privire la Evanghelie. 

Drag prieten, in cele din urma ajungem la finalul acestui studiu care ne vorbeste despre Isus si 

esenta Legii care este dragostea. Dragostea este baza Legii, de aceea Legea se poate rezuma in doua 

porunci:  

"Sã iubeşti pe Domnul, Dumnezeul tãu, cu toatã inima ta, cu tot sufletul tãu, cu toatã puterea ta şi cu tot cugetul 

tãu; şi pe aproapele tãu ca pe tine însuţi." (Luca 10,27)  

Primele patru porunci ne arata cum sa iubim pe Dumnezeu, iar ultimile sase exprima dragostea 

noastra fata de aproapele. Acum un caz tipic al cuiva care niciodata nu a inteles acest subiect este 

tanarul bogat. El se gandea ca tine toata Legea, si din punctul de vedere al simplului comportament 

poate ca asa era, dar nu-L iubea pe Isus. Din acest motiv cand Invatatorul I-a spus sa vanda tot ce are si 

sa-L urmeze, tanarul a plecat trist si niciodata nu s-a mai intors, pentru ca in inima sa erau banii, nu 

Isus. Tinerea poruncilor are valoare doar cand este rezultatul dragostei nostre fata de Isus. Ascultarea 

doar de dragul ascultarii nu are valoare spirituala. Poate avea valoare morala dar nu spirituala. 

Ascultarea, pentru Dumnezeu, este importanta doar daca este rezultatul dragostei fata de Hristos, de 

aceea Isus a spus  

"Fiule, dã-mi inima ta şi sã gãseascã plãcere ochii tãi în cãile Mele. " (Proverbe 23,26)  

In primul rand inima ta, apoi ascultarea ta. Doar ca pentru a ajunge la aceasta experienta poate, 

cateodata, sa dureze o viata intreaga. Dar daca ascultarea ta nu este fructul dragostei tale pentru Hristos 

atunci viata ta crestina va fi tot timpul o povara. Acest lucru functioneaza ca o casnicie in care exista 

reguli, dar nimeni nu se gandeste la reguli, pentru ca persoanele nu se casatoresc pentru a respecta 

regulile, ci pentru ca sa se iubeasca. Dar adevarata dragoste nu iti permite sa traiesti asa cum vrei tu ci 

asa cum tu stii ca persoana iubita va fi fericita. Traiesti in functie de fericirea persoanei pe care o iubesti 

si rezultatul este propia ta fericire. 

Acesta a fost planul lui Isus cand a fost pe pamant, a incercat sa invete aceasta lectie prin diferite 

metode. Dar poporul lui Dumnezeu in acele timpuri era mai preocupat ca sa asculte decat sa iubeasca. 

Pe dinafara erau morminte frumos varuite dar pe dinauntru se stingeau din viata putin cate putin. Ce a 

invatat Isus cu referire la Lege? Ca Legea este vesnica, ca El nu a venit sa strice Legea ci ca s-o 

implineasca, a venit ca sa-i dea intelesul spiritual, o insemnatate de viata vesnica, sa o dezbrace de 

formalism dar nicidecum ca s-o anuleze. 

Dumnezeu sa te binecuvinteze! 
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